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Mihai Daraban (CCIR): Fondul suveran este o idee mareata, dar aplicabila foarte

departe de acum încolo

Înfiintarea unui fondul suveran în  România este o idee mareata, dar aplicabila într-un orizont de timp 

îndepartat, în conditiile în care tara noastra are unele probleme  structurale în economie, înca nerezolvate,

a afirmat luni presedintele  Camerei de Comert si Industrie a României (CCIR), Mihai Daraban. 

"Fondul suveran este o idee mareata, dar aplicabila foarte departe de  acum încolo. (...) Am fost si sunt în

continuare sceptic. Doresc sa avem  un fond suveran, dar exista aceasta problema, pe de o parte, a  alimentarii lui,

care ar fi sursele. Sunt tari cu resurse naturale  foarte importante care îsi permit alocarea unei parti din ce se scoate,

prin exportul acestor resurse si, în special, hidrocarburi. Vorbim de  Arabia Saudita sau de Norvegia, care îsi

permit sa alimenteze acel fond  suveran. Noi, înainte de toate, avem niste probleme structurale în  economie care

nu sunt înca finalizate. Este un drum destul de lent, noi  urmarim dinamica aceasta a economiei an de an si va pot

spune, de  exemplu, ca la preluarea mandatului aveam 140.000 de firme care nu  depuneau bilantul si care figurau

active si în functiune la un organism  al statului român, în speta, registru care, dupa cum stiti, e al  Ministerului

Justitiei - si acum sunt 383.000 dupa 10 ani, care  figureaza active si în functiune si care nu depun nimic la Fisc, pe

de o  parte. Pe de alta parte, haideti sa ne uitam putin si la structura  economiei nationale - si nu e valabil doar

pentru România, ci pentru  toate tarile foste comuniste", a mentionat Mihai Daraban, la dezbaterea  "Are România

nevoie de un Fond Suveran?", organizata de Biroul de  Europarlamentar al lui Gheorghe Piperea, împreuna cu

Asociatia  Brokerilor.

El a subliniat ca tarile foste comuniste au o structura economica asemanatoare.

"Suntem niste economii de subcontractori, care depind foarte mult de  dinamica din vest. Noi trebuie sa ne uitam

foarte atent la Germania si  Franta în mod special, care reprezinta, vrem, nu vrem sa recunoastem,  motorul

economiei românesti, pentru ca ei ne dau de lucru în mare parte,  cu ghilimele, oase de ros - si sunt exemple care

vorbesc de la sine.  Deci, Dacia cu Fordul angajeaza împreuna 20.000 de oameni. În industria  auto din România

lucreaza 208.000 de oameni, care fac diferite  subansamble, piese pentru mai multe branduri auto din lume.

Aceasta este  o caracteristica a economiei românesti - si de aceea am spus ca, pâna  nu rezolvam aceste probleme

structurale, deja acest fond suveran este  dincolo de linia orizontului pentru noi", a subliniat presedintele CCIR.

De asemenea, el a facut referire, printre altele, la necesitatea  reorganizarii administrative a tarii, astfel încât

numarul de judete sa  se reduca la 15, de la 42 în prezent, precum si la problema deficitului  balantei comerciale

care s-ar putea adânci în acest an.

Potrivit organizatorilor, în lume exista mai multe modele de Fond  Suveran, dar nu exista un model universal.

Crearea unui Fond suveran de  investitii ("FSI") a fost agreata si de institutiile europene, Comisia  Europeana,

OECD etc. Astfel, plecând de la rolul pe care fondurile  suverane de investitii îl au pe pietele financiare, Comisia

Europeana a  propus o abordare comuna a acestora la nivel european.

Uniunea Europeana încurajeaza utilizarea de catre statele membre a  instrumentelor existente, abordarea propusa

de Comisie fiind agreata si  de OECD. FSI va fi un potential stabilizator la nivel macroeconomic si  solutie de

urgenta în situatia expunerii la socuri asimetrice.
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